

Elect William Orford for Director at Large for Ontario Federation of Agriculture

I am a recently retired dairy farmer from Manitoulin Island. With my wife, Sally and daughter Rachael, we currently pasture cattle, crop and manage a small beef herd.

Over the years I have held many different positions on local organizations.



- President and committee member for Manitoulin-West Sudbury Dairy committee
- Committee member for Manitoulin Cattlemen Association
- President for Manitoulin Soil and crop.
- Currently a delegate for Association of community pastures (A.C.P.)
- Committee member of Manitoulin – Northshore Federation of Agriculture
- OFA pack member for 2 years
- Committee member for OFA Northern Caucus
- Volunteer Firefighter for Billings Township, Manitoulin for 31 years.
- Committee member of Island Wide Waste Management team representing Manitoulin Island

As part of these organizations, I have had the opportunity to organize, plan and participate in numerous events both on the Island and in other locations in northern Ontario. Recently, I was involved in the slow moving vehicle (S.M.V.) sign campaign for the Manitoulin – Northshore district.

Since becoming a PAC member, I have become a stronger voice for the farmers in my area. It has shown the importance of a “connection” to OFA for fellow farmers and local agriculture businesses. Being able to communicate and direct farmers to individuals, businesses and organizations which can assist them is of great benefit to all involved.

As we move through the challenges of the next few years it will be of great importance to have First Nations at the table. They are an integral part of the agriculture community and will be an asset for all in the decision-making process. In conversations with the Regional Grand Chief of Ontario, he expressed similar concerns over topics such as land preservation, food stability and the importance of working together to ensure the continuation of grass roots production and food security for all Ontarians.

With the issues that farmers face, I firmly believe that OFA can be instrumental in assuring that all levels of government uphold the importance of “duty to consult” with any and all stake holders to ensure transparency in changes of policies and procedures which may affect the agri-food sector.

Looking forward, the role of OFA and the board of directors will be to act as a unified voice for all farmers across the province. Recognizing that they will be instrumental in the success, profitability and sustainability of agriculture in Ontario.

I would ask for your support to represent OFA as director at large. I can be reached by phone or text at 705-282-4595 or by email at happycowsgivemilk@gmail.com.

Élisez William Orford au poste d'administrateur non désigné de la Fédération de l'agriculture de l'Ontario

Je suis un producteur laitier nouvellement retraité de l'île Manitoulin. Mon épouse Sally, ma fille Rachael et moi entretenons un pâturage pour le bétail, produisons de grandes cultures et élevons un petit troupeau de bovins de boucherie.

Au fil des ans, j'ai occupé des postes au sein de diverses organisations locales.



- Président et membre du comité des Manitoulin-West Sudbury Dairy Producers
- Membre du comité de la Manitoulin Cattlemen's Association
- Président de la Manitoulin Soil and Crop Association
- Délégué de l'Ontario Association of Community Pastures (poste actuel)
- Membre du comité de la Fédération de l'agriculture de Manitoulin-North Shore—Sudbury-Ouest
- Membre du Conseil consultatif sur les politiques de la FAO (depuis 2 ans)
- Membre du comité du caucus du Nord de la Fédération de l'agriculture de l'Ontario
- Pompier volontaire pour le canton de Billings, à Manitoulin, pendant 31 ans
- Membre du comité de l'équipe du Plan de gestion global des déchets de l'île représentant l'île Manitoulin

Au sein de ces organisations, j'ai eu l'occasion d'assister à de nombreux événements tenus sur l'île et dans d'autres régions du nord de l'Ontario ainsi que de collaborer à leur organisation. Plus récemment, j'ai participé à la campagne de signalisation des véhicules lents dans le district de Manitoulin-Northshore.

Depuis que je siège au Conseil consultatif sur les politiques, je contribue à donner une voix plus forte aux agriculteurs de ma région. Mon rôle m'a montré l'importance de servir de « lien » entre la FAO et les agriculteurs et entreprises agricoles de Manitoulin-Northshore. Pouvoir communiquer et orienter les agriculteurs vers des personnes, des entreprises et des organisations qui peuvent les aider est d'un grand intérêt pour toute la communauté.

Pour relever les défis des prochaines années, il sera extrêmement important de consulter les peuples des Premières Nations. Ils font partie intégrante de la communauté agricole et représentent un atout pour tous dans la prise de décisions. Lors de conversations avec le chef régional de l'Ontario, j'ai pu en apprendre plus sur ses préoccupations sur des sujets tels que la préservation des terres, la stabilité de l'approvisionnement alimentaire et l'importance de travailler ensemble pour assurer la pérennité de la production locale et la sécurité alimentaire pour tous les Ontariens.

Compte tenu des problèmes qui touchent les agriculteurs, je crois fermement que la FAO peut jouer un rôle déterminant en veillant à ce que tous les paliers de gouvernement respectent l'importance de l'« obligation de consulter » tous les intervenants afin de garantir la transparence des modifications apportées aux politiques et aux procédures susceptibles d'avoir une incidence sur le secteur agroalimentaire.

À l'avenir, le rôle de la FAO et de son conseil d'administration sera d'agir comme une voix unifiée pour tous les agriculteurs de la province, reconnaissant qu'ils joueront un rôle déterminant dans la réussite, la rentabilité et la durabilité de l'agriculture en Ontario.

Je sollicite donc votre appui pour me permettre de représenter la FAO en tant qu'administrateur non désigné. Je vous invite à me téléphoner ou à m'envoyer un message texte au 705-282-4595 ou à m'écrire à l'adresse happycowsgivemilk@gmail.com.